
PROTOKÓŁ Nr III/2015
z przebiegu III Sesji Rady Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 12 lutego 2015 r.  w godz. od 10.00 do 13.12
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

 radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Wójt Gminy - Dariusz Strugała
 Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
 radca prawny - Marianna Frąckowiak 
 kierownicy referatów i jednostek organizacyj. - zg. z załączoną listą obecności
 Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Prezes Zarządu Gminnego Stowarzysz. Sołtysów Woj. Wlkp. - Halina Czabańska
 Komendant Powiatowy Policji w Jarocinie - Krzysztof Rzepczyk
 Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Karol Bera
 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie – Kazimierz Cieślak
 pracownik   Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie – Marta Wolczyńska
 Prezes Zarządu Gminnego Związku OSP w Jaraczewie – Eugeniusz Tyrakowski

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad:
2. Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z z pracy wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m3 ścieków.
8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 
9. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo.
10. Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo.
11. Informacja o pracy w organach pozagminnych.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne głosy.
14. Wnioski.
15. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z art. 20 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady III Sesji rady Gminy Jaraczewo
otworzył Przewodniczący  Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził,  że w sesji uczestniczy 15 radnych ( ustawowy stan 15
radnych),co stanowi kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

Przed  przystąpieniem  do  punktu  2  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  są  uwagi  do
proponowanego porządku obrad ( który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji ) lub wnioski o
jego zmianę.



Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdza, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołem i
prosi  Sekretarz Rady o ewentualne wniesienie  uwag do protokołu.  Pani Sekretarz Rady Joanna
Koźlik stwierdza, że po zapoznaniu się z protokołem z II sesji Rady Gminy nie wnosi żadnych
uwag. Radni również nie wnieśli uwag. Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez czytania. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II sesji
Rady Gminy w dniu 29 grudnia 2014 r. złożył zastępca wójta Stanisław Andrzejczak. Wobec braku
uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. Stanowi ono załącznik do niniejszego
protokołu. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na II Sesji Rady Gminy.

Sprawozdanie złożył Wójt Gminy Dariusz Strugała. Wobec braku uwag ze strony radnych,
sprawozdanie zostało przyjęte.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Roman Matuszak zwrócił się do członka Zarządu Powiatu Pana Teodora Grobelnego
z prośbą o udzielenie informacji: jak przedstawia się możliwość realizacji inwestycji dotyczącej
drogi  Panienka-Brzostów,  jak  wygląda  sprawa  dokończenia  chodnika  w  Rusku  przy  ulicy
Koźmińskiej,  co  planowane  jest  w  budżecie  Powiatu  dla  Gminy Jaraczewo  w  2015  roku,  jak
przedstawia  się  sytuacja  Powiatowego  Szpitala  w  Jarocinie  oraz  Domu Pomocy Społecznej  w
Kotlinie.

Radny Edmund Kowalczyk na prośbę mieszkańców zwrócił się o udostępnienie regulaminu
świetlic wiejskich w wersji papierowej.

Radna  Ilona  Smolarek  poinformowała,  że  uczestniczyła  w  spotkaniu  z  osobami
prowadzącymi działalność przy ulicy Golskiej w Jaraczewie dotyczącym ustawienia znaku „zakaz
zatrzymania się” na tej ulicy. W obecności Pani radnej Ilony Smolarek zostało również sporządzone
przez przedsiębiorców pismo skierowane do Urzędu Gminy oraz Zarządu Dróg Powiatowych w
Jarocinie. Radna Smolarek poprosiła o udzielenie odpowiedzi, ponieważ z pytaniami zwracają się
również  mieszkańcy.

6.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok.

Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
stanowisko do projektu powyższej uchwały w imieniu komisji (projekt uchwały wyświetlony na
ekranie). 

Przewodniczący Komisji  Budżetowej Tomasz Twardowski stwierdził,  że projekt uchwały
został omówiony na posiedzeniu połączonych komisji 11 lutego 2015r. i zaopiniowany jednogłośnie
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Spraw Socjalnych Ilona Smolarek stwierdziła,
że  projekt  uchwały  został  omówiony na  posiedzeniu  połączonych   komisji  11  lutego  2015r.  i
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Gruchała stwierdził, że projekt tej uchwały
został  omówiony  na  posiedzeniu  połączonych   komisji  11  lutego  2015r.  i  zaopiniowany
jednogłośnie pozytywnie. 

Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i oddano
15  głosów  „za”.  Uchwała  nr  III/15/2015  została  przyjęta  i  stanowi  załącznik  do  niniejszego
protokołu. 

7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dla  Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  w
Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m3 ścieków.

Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o
stanowisko w imieniu komisji  do projektu niniejszej uchwały (projekt uchwały wyświetlony na
ekranie)

Przewodniczący Komisji  Budżetowej Tomasz Twardowski stwierdził,  że projekt uchwały
został omówiony na posiedzeniu połączonych komisji 11 lutego 2015r. i zaopiniowany jednogłośnie
pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Spraw Socjalnych Ilona Smolarek stwierdziła,
że  projekt  uchwały  został  omówiony na  posiedzeniu  połączonych   komisji  11  lutego  2015r.  i
zaopiniowany większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Sławomir  Gruchała  stwierdził,  że  projekt  uchwały
Komisja  przeanalizowany na posiedzeniu połączonych komisji   w dniu 11 lutego 2015 r.   nie
wnosząc uwag. 

Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i oddano
14 głosów „za”, 1 głos „przeciw”. Uchwała nr III/16/2015 została przyjęta i stanowi załącznik do
protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej.

Przewodniczący Rady zwrócił  się do przewodniczących komisji  o stanowisko w imieniu
komisji do projektu powyższej uchwały (projekt uchwały wyświetlony na ekranie). 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Twardowski poinformował, że na posiedzeniu
w dniu 11 lutego 2015 roku komisja podjęła decyzję o tym, by w skład Komisji Inwentaryzacyjnej
wszedł radny Tomasz Twardowski.

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Spraw Socjalnych Ilona Smolarek stwierdziła,
że na posiedzeniu w dniu 11 lutego 2015 roku komisja podjęła decyzję o tym, by w skład Komisji
Inwentaryzacyjnej wszedł radny Ryszard Józefiak .

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Sławomir Gruchała stwierdził,  że na posiedzeniu w
dniu 11 lutego 2015 roku komisja podjęła decyzję o tym, by w skład Komisji Inwentaryzacyjnej
wszedł radny Stefan Pawlak.

Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i oddano
15  głosów  „za”.  Uchwała  nr  III/17/2015  została  przyjęta  i  stanowi  załącznik  do  niniejszego
protokołu. 

9. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo za 2014 rok.

O  złożenie  informacji  Przewodniczący  Rady  poprosił  Komendanta  Powiatowego
Państwowej Straży Pożarnej Pana Kazimierza Cieślaka.

Komendant informuje, że w Gminie Jaraczewo w 2014 roku doszło do 58 zdarzeń w których
uczestniczyły  jednostki  Straży  Pożarnej.  Na  terenie  Powiatu  Jarocińskiego  nastąpił  wzrost



wydarzeń dotyczących pożarów, trzy przypadki związane z tlenkiem węgla. Straty spowodowane
pożarowe w Gminie Jaraczewo wyniosły 254 tysiące złotych. Natomiast wartość utraconego mienia
to 1,5 miliona złotych. Na terenie gminy wystąpiło 11 zdarzeń drogowych w których uczestniczyły
jednostki  Straży  Pożarnej,  liczba  poszkodowanych  to  22  osoby,  nie  odnotowano  zdarzeń
śmiertelnych.
Jednostka OSP Jaraczewo z budżetu państwa otrzymała kwotę 30 300 zł. głównie na zakup sprzętu
do ratownictwa technicznego i powodziowego.  
Hubert Marciniak, uczeń Gimnazjum w Jaraczewie reprezentował Powiat Jarociński w eliminacjach
wojewódzkich konkursu wiedzy o pożarnictwie, gdzie zajął drugie miejsce i zakwalifikował się do
etapu centralnego, który odbył się w Lublinie i zajął wysokie 8 miejsce. 
Państwowa  Straż  Pożarna  w  Jarocinie  współpracuje  również  z  Zespołem  Szkół
Ponadgimnazjalnych  nr  2  w  Jarocinie,  gdzie  uczniowie  uczęszczają  do  technikum  o  profilu
pożarniczym. 
PSP w Jarocinie prowadzi również działania edukacyjne i informacyjne dla społeczeństwa.
Dzięki  pomocy  finansowej  ze  strony  samorządów  w  zeszłym  roku  udało  dokonać  się
termomodernizacji budynku warsztatowo-magazynowego.
Komendant  PSP w Jarocinie  przedstawił  również  główne założenia  do wykonania  w bieżącym
roku.
Pan Komendant Kazimierz Cieślak podziękował władzom gminy i Zarządowi Gminnemu OSP za
współprace.

Przewodniczący Rady oddał głos Wójtowi Gminy, który podziękował Panu Komendantowi
za wzorową współprace. Podkreślił, że na terenie gminy tylko jednostka OSP Jaraczewo należy do
Krajowego Systemu Ratownictwa, ale  jest ona na wysokim poziomie i w przyszłości są plany by
do tego systemu trafiła również kolejna jednostka z terenu naszej gminy.
Przewodniczący Skrzypczak również podziękował Panu komendantowi za współpracę i życzył by
była ona równie owocna w roku bieżącym. 

Głos zabrał Prezes Zarządu Gminnego OSP Pan Eugeniusz Tyrakowski, który przyłączył się
do podziękowań dla Pana komendanta. Podziękował również całej Radzie za pomoc finansową i
wsparcie dla jednostek OSP w naszej gminie, oraz wójtowi Gminy za pomoc i spełnianie oczekiwań
strażaków, a także poświęcenie swego czasu dla spraw strażackich. Swoje podziękowania skierował
także do dyrektora GZEAS, dyrektorów szkół i nauczycieli przygotowujących uczniów z naszej
gminy do konkursów wiedzy o pożarnictwie. Prezes Tyrakowski zaznaczył że odbyły się zebrania
sprawozdawcze do których druhowie przygotowali się bardzo dobrze za co i im podziękował. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  o  złożenie  informacji  Komendanta  Powiatowego  Policji
Pana Krzysztofa Rzepczyka. 
Komendant informuje, że na terenie powiatu odnotowano spadek liczby przestępstw. W 2014 roku
poziom  wykrywalności  przestępstw  na  terenie  powiatu  wzrósł  do  80%.  Niestety  najczęściej
występującym przestępstwem jest kierowanie pojazdem pod wpływem alkoholu, następnie są to
kradzieże mienia (w większości mienia o małej wartości). Na terenie Gminy Jaraczewo występuje
najmniejsze zagrożenie kradzieży z włamaniem. Odnotowano również spadek zdarzeń drogowych.
W zdarzeniach tych na terenie naszej gminy zginęła jedna osoba. Największe zagrożenie występuje
na drodze krajowej nr 12. Odbywały się spotkania i szkolenia dla mieszkańców gminy. 
Komendant podziękował Radzie i Wójtowi za współprace i docenienie prac funkcjonariuszy Policji
na terenie Gminy Jaraczewo. 

Wójt Strugała podkreślił, że na terenie gminy wzrosła liczba patroli policyjnych. Zapytał
również czy będzie zwiększona liczba dzielnicowych w naszej gminie.
W odpowiedzi  Pan Komendant  przyznał,  że  zwiększenie liczby dzielnicowych wiązałoby się  z
zmniejszeniem funkcjonariuszy w innych służbach. Według oceny Komendanta obecny stan jest
wystarczający do zapewnienie  bezpieczeństwa.  Podkreślił,  że  dzielnicowi  wspierani  są  również
przez funkcjonariuszy z innych wydziałów, przede wszystkim prewencji i ruchu drogowego. 
Wójt Strugała pochwalił bardzo dobrą współpracę dzielnicowych z Gminnym Ośrodkiem Pomocy



Społecznej dotyczącą głównie przemocy w rodzinie. Wójt wręczył również na ręce Komendanta
zakupiony przez Gminę Jaraczewo tester alkoholu. Zapowiedział również konsultacje z Powiatem i
Radą Gminy Jaraczewo dotyczące ewentualnego wsparcia finansowego na budowę nowej komendy
w Jarocinie.
Przewodniczący  Skrzypczak  również  podziękował  Panu  Komendantowi  za  przybycie  i  dobrą
współpracę.
Szczegółowe dane przedstawione przez Komendantów służb stanowią załączniki  do niniejszego
protokołu. .

10. Przyjęcie informacji z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady poprosił o złożenie informacji dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy
Jaraczewo Panią Katarzynę Roszak. Pani dyrektor przedstawiła działalność Biblioteki  w formie
multimedialnej. Zeszły rok podzieliła na trzy etapy tj.: przed remontem, w trakcie remontu i po
remoncie.  Biblioteka  obecnie  jest  budynkiem nowoczesnym i  godnym podziwu,  szczególnie  w
porównaniu do wyglądu sprzed remontu. Przedstawione zostały w sposób szczegółowy wszystkie
inicjatywy które odbyły się w Bibliotece. We wszystkich akcjach, imprezach i inicjatywach udział
wzięło ponad tysiąc osób. Pani dyrektor podziękowała Straży Pożarnej, Dyrektorowi GZEAS, oraz
Dyrektorowi  GOK  za  udzielenie  pomocy  przy  przenoszeniu  książek  w  trakcie  remontu.
Szczególnym  powodem  do  zadowolenia  jest  certyfikat  „Najlepsze  w  Polsce”  przyznawany
najlepszym bibliotekom z terenu całego kraju, za szczególe osiągnięcia i wzorową pracę.

Przewodniczący Rady oddał głos radnym. Pani radna Smolarek w imieniu Komisji Oświaty
Kultury i Spraw Socjalnych podziękowała i pogratulowała Pani dyrektor i wszystkim pracownikom
wyróżnienia „Najlepsze w Polsce”,  poprzez które o naszej  bibliotece usłyszano w całej  Polsce.
Podkreśliła,  że  pracownicy  biblioteki  są  bardzo  otwarci  na  nowe  pomysły  i  działania,  które
skutecznie realizują. Pani przewodnicząca słowa podziękowania skierowała również do wójta za
wsparcie finansowe tych działań.

Przewodniczący Rady zapytał o to jak układa się współpraca Biblioteki Publicznej Gminy
Jaraczewo ze szkołami z terenu naszej gminy.
Pani  Dyrektor  Roszak  poinformowała,  że  współpraca  ze  szkołami  jest  stała.  Szkoły  zostają
poinformowane o wszystkich inicjatywach przeprowadzanych przez bibliotekę, lecz nie wszystkie
szkoły biorą w nich udział. Jest to też po części spowodowane tym, że jeśli w jakimś spotkaniu
miałyby uczestniczyć wszystkie szkoły naraz to nie  ma możliwości  do pomieszczenie większej
liczby osób niż 60. Pani dyrektor zaznaczyła, że najściślej współpracują z Przedszkolem i jest to
działanie celowe, mające na celu ukształtowanie od najmłodszych lat nawyku czytania. 
Radny Gruchała zwrócił się z pytanie o spadek czytelnictwa w 2014 roku w porównaniu do lat
poprzednich. Pani dyrektor odpowiedziała, że powodem tej sytuacji jest kilku miesięczny remont
budynku biblioteki i działalność w lokalu zastępczym.
Radna Smolarek zapytała czy istnieje możliwość wypożyczenia książek najbardziej popularnych do
bibliotek w innych miejscowościach (bibliotek w szkołach) na okres dłuższy taki jak miesiąc, by
nie musieli mieszkańcy innych wsi przyjeżdżać po nie do Jaraczewa. W odpowiedz Pani dyrektor
przyznała,  że  jeśli  chodzi  o  czytelników dorosłych  to  nie  ma  zainteresowania  wypożyczaniem
książek. W ostatnim kwartale w Rusku nie została wypożyczona żadna książka przez osobę dorosłą.
Dodatkowym problemem są utrudnienia w elektronicznym systemie wypożyczania książek.
Głos zabrał wójt Strugała, który podkreślił,że od wielu lat pragnieniem była biblioteka spełniająca
najwyższe standardy i udało się to osiągnąć. Zwrócił również uwagę, że nie uważa by budynek
starej biblioteki a szczególnie korytarz był powodem do wstydu. W tym czasie dysponowaliśmy
takim zapleczem i każdy się starał by była ona najładniejsza jak tylko się da. Wójt Strugała zapytał
również o działalność Izby Regionalnej w filii w Górze. Podziękował za włożoną pracę głównie w
czasie remontu, którego efekty przerosły oczekiwania wszystkich.
Pani dyrektor odnosząc się do pytania o Izbę Regionalną przyznała,  że przez rok był ogromny
problem z niemiłym zapachem który się w tym pomieszczeniu unosił. Mimo wielu prób ze strony



Dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego nie można było znaleźć przyczyny i zlikwidować
tego problemu. Na szczęście tydzień przed sesją ostatecznie poradzono sobie z usunięciem tego
kłopotu i teraz będzie można działać. Jest również plan ogłoszenia konkursu z nagrodami dla dzieci,
w  którym  miałyby  one  zbierać  wśród  rodziców  i  dziadków  ważne  fotografie  i  przedmioty
historyczne związane z naszą gminą, które później, nawet w formie kopii można by udostępnić w
Izbie Regionalnej.
Przewodniczący Rady podziękował za współpracę i życzył dalszej równie owocnej pracy. 
Szczegółowe  dane  dotyczące  działalności    Biblioteki  Publicznej  Gminy  Jaraczewo  stanowią
załącznik do niniejszego protokołu.   . 

11. Informacja o pracy w organach pozagminnych.

Nie było żadnych informacji.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący  Rady  odczytał  treść  pisma  z  odpowiedzią  na  interpelacje  radnego
Kowalczyka podczas poprzedniej sesji.

Wójt Strugała poprosił radną Smolarek o szczegółowe wyjaśnienie dotyczące postawienia
znaku  „zakaz  zatrzymania  się”  na  ulicy  Golskiej.  Radna  wyjaśniła,  że  zabiera  głos  w imieniu
przedsiębiorców, którzy Ją o to prosili i mieszkańców, którzy są klientami sklepów.
Radny  Kowalczyk  zwrócił  również  uwagę,  że  znak  ten  jest  również  utrudnieniem  dla  osób
niepełnosprawnych chcących dokonać zakupów. Uwagę tą poparła radna Smolarek
Wójt  wyjaśnił,  że  najważniejszym  i  jedynym  argumentem  było  bezpieczeństwo.  Także  ludzie
prosili o ten znak ponieważ miejsce to stwarzało wiele zagrożeń. Zaznaczył również, że to nie wójt
zajmuje się ustawianiem znaków, lecz zarządca drogi i to do tej instytucji powinny być skierowane
petycje. Prowadzono również konsultacje z komisja, która orzeka o zasadności stawiania znaków.
Został  również  wysłany  wniosek  o  tym  by  zakaz  ten  wydłużyć,  aż  do  starego  cmentarza
żydowskiego, ponieważ w miejscu gdzie stoi on aktualnie również nie zapewnia odpowiedniego
bezpieczeństwa. We wniosku tym zaproponowano żeby zakaz ten obowiązywał od poniedziałku do
piątaku od godziny 7 do 15 czyli  w godzinach kursowania autobusu. Jednak decyzje podejmie
odpowiedni organ z ramienia powiatu, który zarządza tą drogą.
Radna Smolarek, podziękowała wójtowi Strugale za zajęcie stanowiska w tej sprawie, ponieważ
będzie mogła je przedstawić przedsiębiorcom. 
Wójt zwrócił uwagę również, że w innych miastach praktycznie nie ma możliwości żeby samochód
zaparkować przed samym wejściem do sklepu, dlatego nie jest to norma ani standard. 
Na zakończenie  radna  Smolarek  stwierdziła,  że  jeśli  zostanie  przyjęte  przez  zarządce  drogi  to
kompromisowe rozwiązanie to będzie też zaleta w przypadku gdyby Jaraczewo uzyskało prawa
miejskie, ponieważ to jest ścisłe centrum miejscowości i będzie ono ożywione.
Radny  Skrzypczak,  zauważył,  że  już  w  zeszłej  kadencji  złożył  wniosek  o  ustawienie  na  tym
odcinku zakazu postoju samochodów, ponieważ sam był świadkiem utrudnień i niebezpieczeństwa
jakie powstawało w tym miejscu. 
Pani  Halina  Czabańska  oznajmiła,  że  powinniśmy być zadowoleni,  że  młodzi  ludzie  otworzyli
działalność, płacą podatki a nie muszą wyjeżdżać za granicę do pracy. Powiedziała również, że
sklep poprzez swoje konkurencyjne ceny jest dla wielu mniej zamożnych osób dużą ulgą.

Przewodniczący Rady oddał  głos  Rademu Powiatu,  Panu Teodorowi  Grobelnemu,  który
udzielił  odpowiedzi  na  pytania  zadane  przez  radnego  Matuszaka.  W  sprawie  remontu  drogi
Brzostów-Panienka, weszła ona do planu budowy  remontu dróg lokalnych w 2015 roku. Powiat na
inwestycje drogowe w 2015 roku przeznaczył dla Gminy Jaraczewo 800.000,000 zł. Priorytetem
jest Dom Pomocy Społecznej, który budowany jest w Kotlinie. Koszt tej inwestycji to 1.075.000,
00 zł. Planuje się jej zakończenie jeszcze w 2015 roku. W sprawie chodnika w Rusku, to obietnica



Pana radnego Szczerbania,  która  nie  została  uwzględniona  w budżecie  na  rok  bieżący.  Szpital
znajduje się w złej sytuacji finansowej i wstępną propozycją Pana Starosty jest połączenie szpitali w
Jarocinie i Środzie Wielkopolskiej w jedną spółkę. Miałoby to przynieść pewne korzyści, przede
wszystkim  oszczędności  wynikające  z  jednej  administracji  i  stanowisk  kierowniczych,  oraz
możliwość  uratowania  niektórych z  oddziałów,  które  mogłyby istnieć  w jednym z  tych  dwóch
miast. Na ten moment jesteśmy na etapie wymiany listów intencyjnych między zainteresowanymi
powiatami. 
Radny Kowalczyk zapytał  o  ewentualne korzyści  i  straty dla  Jarocina wynikające z  połączenia
szpitali, oraz o remont drogi na ulicy Zalewskiej w Górze.
Na pierwsze pytanie radny Grobelny odpowiedział  tak jak wcześniej  już wspomniał,  że  przede
wszystkim  jest  to  zwiększenie  oszczędności  wynikających  z  obsługi  i  zarządzania  szpitalem.
Odnosząc  się  do  drugiego  pytania  oznajmił,  że  remontu  ulicy  Zalewskiej  nie  ma  w budżecie
powiatu  na  2015  rok,  ale  prawdopodobnie  będzie  połączone  to  z  remontem  drogi  Brzostów-
Panienka-Chwalęcin. 
Radny  Matuszak  wyraził  swoją  negatywną  ocenę  dotyczącą  połączenia  szpitali  w  Jarocinie  i
Środzie Wielkopolskiej. Jeśli chodzi o DPS w Kotlinie, to radny Matuszak zadał pytanie jaki jest
całkowity koszt tej inwestycji od momentu projektu do całkowitego zakończenia z wyposażeniem
wewnętrznym. Radny Grobelny przyznał, że może to być kwota około 20.000.000,00 zł. 
Kolejnym pytaniem było, czy w tych 800.000,00 zł. na inwestycje drogowe w Gminie Jaraczewo
wliczone  jest  600.000,00 wkładu gminy czy jest  to  wkład  własny Powiatu.  Radny Powiatowy
oznajmił, że jest to wkład własny powiatu. Radny Matuszak zaznaczył, że jeśli Gmina przeznacza
taką  znaczącą  sumę pieniędzy to  Powiat  powinien  wykonać  konkretne  prace  na  terenie  naszej
gminy. Przyznał, że jeśli takie prace nie będą wykonywane to będzie postulował by w przyszłości
takiej pomocy Gmina Jaraczewo Powiatowi nie udzielała. Radny Grobelny przyznał rację swojemu
przedmówcy w sprawie pomocy Gminy dla Powiatu i stwierdził, że porusza ten temat na sesjach
oraz w rozmowach z władzami Powiatu, by jak najwięcej prac było wykonywane na terenie Gminy
Jaraczewo z tytułu udzielonej pomocy.
Radny  Kowalczyk  zaznaczył,  że  mimo  pomocy ze  strony Gminy,  remonty  dróg  powiatowych
należą do zadań Powiatu i powinien wykonywać je również wyłącznie ze środków własnych.

Pani  radna  Smolarek  pogratulowała  wyboru  radnego  Grobelnego  jako  członka  Zarządu
Powiatu. Zapytała również o odpowiedź w sprawie interpelacji jakie złożyła, dotyczące poszerzenia
pobocza drogi między Jaraczewem a Golą, oraz usunięcia wyrwy w nawierzchni jezdni na ulicy
Golskiej  przy  skręcie  do  Stacji  Kontroli  Pojazdów.  Pani  radna  poinformowała  o  negatywnej
odpowiedzi Pana Starosty Jarocińskiego Bartosza Walczaka w sprawie poszerzenia pobocza drogi
pomiędzy  Jaraczewem  a  Golą,  oraz  obietnicy  naprawy  wyrwy  na  ulicy  Golskiej  w  ramach
remontów cząstkowych nawierzchni jezdni.  Zwróciła  się z prośbą do radnego powiatu Teodora
Grobelnego  o  wsparcie  tej  inicjatywy,  ponieważ  w  obecnej  sytuacji  miejsce  to  stwarza  duże
niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu drogowego.
Sołtys wsi Gola Pan Bartosz Banaszak, zwrócił uwagę że podobna wyrwa powstaję kilkadziesiąt
metrów dalej, tuż za wjazdem do piekarni. 
 Radny powiatu Teodor Grobelny zadeklarował, że jako członek Zarządu Powiatu murem będzie
stał za Gminą Jaraczewo i wstawiał się za sprawami zgodnymi z jej interesem. Obiecał również, że
zajmie się sprawą naprawy odcinka drogi na ulicy Golskiej w Jaraczewie, która stwarza zagrożenie.

13. Wolne głosy.

Radny Kowalczyk w związku ze zmianami w sposobie zarządzania świetlicami wiejskimi
zapytał o ich  zasady  np. na potrzeby zebrań wiejskich. Wójt Strugała poinformował, że po sesji
odbędzie  się  jeszcze  spotkanie  dotyczące  tego  tematu,  na  którym  wszelkie  wątpliwości  będą
wytłumaczone, oraz będzie możliwość proponowania zmian w regulaminach.
Radny Gruchała zwrócił się z pytaniem czy planowane jest, a jeśli tak to kiedy oczyszczenie rowów



przy drodze  Strzyżewko-Rusko.  Zaprosił  również  wszystkich  radnych  do  udziału  w  turnieju  o
Mistrzostwo Gminy w tenisie stołowym.
Sołtys wsi Strzyżewko zapytał o opłaty za energię zużytą w świetlicach wiejskich. Co stanie się z
pieniędzmi które ewentualnie nie zostaną wykorzystane.
Wójt Strugała poinformował, że te pieniądze zostaną zwrócone jako pieniądze niewykorzystane. 
Sołtys wsi Gola zwrócił się z pytaniem do Pana Wiesława Kostórkiewicza o zjazd do świetlicy
wiejskiej w Goli. Ponieważ cały czas sprawa ta nie została dokończona..
Pan Kostórkiewicz odpowiedział sołtysowi, że wydanie decyzji na przebudowę zjazdu leżało po
stronie  Powiatowego  Zarządu  Dróg  w  Jarocinie.  O  prawnych  aspektach  sołtys  zostanie
poinformowany. 
Wójt Strugała wyjaśnił, że zadaniem sołtysa jest aby skutecznie zagrodzić zjazd przy posesji Pani
Michalak, tak aby nie było tam możliwości wjazdu.
Sołtys  wsi  Niedźwiady  Pan  Zygmunt  Gendera  zwrócił  uwagę,  że  na  drodze  powiatowej  w
Niedźwiadach, na wysokości posesji Pana Marciniaka powstaje uskok w jezdni.
Radny Pawlak zgłosił konieczność postawienia lustra obok Szkoły Podstawowej w Noskowie. 
Sołtys wsi Bielejewo zapytał kiedy zostanie postawiona lampa w miejscowości Bielejewo.
Pan Wiesław Kostórkiewicz wyjaśnił, że trwa postępowanie przetargowe i lampa na końcu  lutego
powinna już działać.
Wójt Strugała wyjaśnił również, że lampa ma na celu oświetlenie drogi a nie prywatnych posesji. 
Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Gruchały,  zastępca  wójta  Pan  Stanisław  Andrzejczak
poinformował, że obecnie skończyły się środki na oczyszczanie rowów i dlatego nie przy każdej
drodze są one w takim stanie jak powinny być. Jednak będą nowe środki i w tym roku te prace będą
kontynuowane przez profesjonalną firmę zajmującą się takimi sprawami.

14. Wnioski.

Nie zgłoszono żadnego wniosku. 

15. Zakończenie sesji.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  podziękował  zebranym  za
udział w tych obradach i o godz. 13.12 zakończył III Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 

Jaraczewo, dnia 16 lutego 2015 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY

Elżbieta Wyremblewska       /-/ Roman Skrzypczak




